
HAOS ÎN DEZVOLTAREA URBANISTICÃ A CAPITALEI

Nicuºor Dan: “Mall-urile au distrus
comerþul de lux de pe Calea Victoriei”
“Primãria trebuie sã dezvolte reþeaua de utilitãþi în sud-vestul
oraºului, cãtre Mãgurele”
“Trebuie sã avem curajul sã oferim mai multe linii unice de circulaþie
pentru autobuze ºi troleibuze”

A
pariþia mall-urilor în
z one le c e nt r a le º i
semi-centrale ale Ca-
pitalei a condus la dis-

trugerea comerþului de lux de pe
principala arterã istoricã a oraºului
– Calea Victoriei, ne-a declarat
Nicuºor Dan, preºedintele Asocia-
þiei Salvaþi Bucureºtiul, care ne-a
vorbit despre unele dintre proble-
mele cu care se confruntã Capitala,
la nivel urbanistic.

Domnia sa ne-a precizat: “Primã-
ria Capitalei nu a fãcut niciun fel de
studiu referitor la frecvenþa numã-
rului de maºini, bicicliºti sau trecã-
tori înainte sã înceapã lucrãrile de
reamenajare pe Calea Victoriei.
Este frumos sã visãm cã aceastã ar-
terã va deveni, într-o bunã zi, loc
de promenadã, dar politica dusã
de municipalitate în ultimii 15 ani

ne-a anulat orice ºansã în acest
sens. Autoritãþile au permis ridica-
rea mall-urilor în zonele centrale
ale oraºului, iar asta a distrus co-
merþul de lux din Calea Victoriei.
Ca sã readucem magazinele scum-
pe acolo ne trebuie vreo 20 de ani
ºi faptul cã am lãrgit niºte trotuare
nu rezolvã nimic. În momentul de
faþã, Calea Victoriei nu prezintã in-
teres pentru nimeni, cu excepþia
pasionaþilor de arhitecturã”.

Nicuºor Dan susþine cã Bucu-
reºtiul nu are o direcþie de dezvol-
tare, iar aceastã politicã este reali-
zatã implicit de dezvoltatori, mulþi
dintre ei speculativi.

Domnia sa ne-a spus cã o proble-
mã mare a oraºului este modul în
care Primãria Capitalei gândeºte
soluþiile de trafic: “Aici avem o
întârziere de 50 de ani. Ceea ce

f ac e Bu c u r e ºt i u l
ac u m , f ãc e au
oraºele occidentale
în anii ’60, când au
descoperit industrializa-
rea. Oamenii veneau de la þarã
la oraº ºi ei credeau cã cel mai sim-
plu lucru este sã lãrgeascã toate
ºoselele”.

Nicuºor Dan, fost candidat la fo-
toliul de primar al Capitalei, susþi-
ne cã Bucureºtiul se îndreaptã spre
o “bruxelizare” (n.r. distrugerea
oraºelor printr-o incoerenþã a arhi-
tecturii), iar autoritãþile noastre
trebuie sã ia mãsuri prin realizarea
centurilor ºi dezvoltarea metroului
ºi a transportului în comun.

Nicuºor Dan ne-a arãtat cã o altã
problemã majorã cu care se con-
fruntã Capitala este sãnãtatea lo-
cuitorilor ºi a amintit avertismentul

pe care Comisia
Europeanã l-a dat

þãrii noastre pri-
vind infringementul

pe calitatea aerului.
Domnia sa a subliniat: “Toa-

te problemele Capitalei pornesc de
la lipsa unei idei clare de dezvolta-
re a oraºului. Primãria trebuia sã
dezvolte reþeaua de utilitãþi în
sud-vest cãtre Mãgurele, pentru cã
oamenii automat vor merge sã se
mute ºi acolo. În lipsa unei astfel
de mãsuri, oamenii s-au înghesuit
cãtre zonele de ieºire din oraº ºi au
sufocat practic traficul. În plus, ce
facem cu copiii când ies de la ºcoa-
lã? Nu avem baze sportive gratui-
te, iar dacã vrem sã-i trimitem sã
facã tenis, de exemplu, trebuie sã
plãtim 50 de lei pentru douã ore
de antrenament”.
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Piaþa imobiliarã

“Toate
problemele

Capitalei pornesc
de la lipsa unei idei
clare de dezvoltare

a oraºului",
potrivit lui

Nicuºor Dan.
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“Administraþia Strãzilor
cheltuie bani pe lucrãri
inutile”

Nicuºor Dan a amintit ºi lucrãrile
de reabilitare din Piaþa Charles de
Gaulle, apreciind cã Administraþia
Strãzilor are alocat un buget de
100 de milioane de euro pentru
principalele bulevarde, iar “banii
trebuie cheltuiþi cumva, chiar dacã
sunt lucrãri inutile”.

Domnia sa a continuat: “Primãria
ar trebui sã se concentreze pe fina-
lizarea lucrãrilor la centura oraºului
care costã undeva la 300-400 de
mii de euro, întrucât mai sunt foar-
te puþine lucrãri de fãcut pânã la
recepþia lor. În momentul în care
centura este finalizatã, traficul va fi
redus cu aproximativ 20-30%.
Dupã aceea, trebuie sã avem cura-
jul sã oferim cât mai multe linii uni-
ce de circulaþie pentru autobuze ºi
troleibuze, pentru cã avem foarte
puþine. Nu ar fi o problemã dacã
aceste linii ar fi utilizate ºi de taxiuri.
Din punctul de vedere al traficului,
este mai bine sã ai un transport cu
taxiul, pentru cã oraºul nu va mai fi
blocat cu maºinile parcate”.

Pe de altã parte, preºedintele
Asociaþiei Salvaþi Bucureºtiul susþi-
ne cã iniþiativa Ministerului Mediu-
lui privind construcþia pistelor de
biciclete este una lãudabilã, dar
trebuie sã aºteptãm un proiect
concret. “Am vãzut, recent, o pre-
zentare foarte interesantã în care
bicicliºtii construiau o reþea care sã
nu cuprindã bulevardele, pentru a
evita intersectarea cu maºinile.

Ideea lor era sã circule pe strãzile
secundare, unde acum se parchea-
zã haotic pe o parte ºi pe alta. În
acest caz, soluþia bicicliºtilor este
ca maºinile sã fie grupate ºi parca-
te pe o singurã bandã, iar cealaltã
sã fie destinatã pistelor de bicicle-
te”, conform sursei citate.

În altã ordine de idei, Nicuºor
Dan ne-a precizat cã Asociaþia Sal-
vaþi Bucureºtiul are procese cu Pri-
mãria Capitalei în care contestã
unele demolãri ale clãdirilor istori-
ce: “Am avut un proces în care am
demonstrat irevocabil cã Primãria
Bucureºtiului a demolat ilegal o
clãdire din Kiseleff, nr.39. Mai avem
7-8 procese în care contestãm de-
molãrile fãcute pe tronso-
nul Berzei-Buzeºti. În
cazul clãdirii de pe
Kiseleff, am solici-
tat Instanþei sã
dispunã ºi re-
construirea clã-
dirii, dar cere-
rea noastrã a
fost respinsã ºi
procesul va fi mu-
tat în faza penalã”.
Nicuºor Dan ne-a ex-
plicat cã va deschide pro-
cese penale împotriva celor care
au semnat autorizaþiile ilegale de
demolare, respectiv reprezentanþii
din Ministerul Culturii.

de milioane de euro -
bugetul Administraþiei

Strãzilor pentru principalele
bulevarde, iar “banii trebuie

cheltuiþi cumva,
chiar dacã sunt lucrãri

inutile”.

Nicuºor Dan susþine cã Bucureºtiul se îndreaptã spre o “bruxelizare”
(n.r. distrugerea oraºelor printr-o incoerenþã a arhitecturii).

"Ca sã readucem magazinele scumpe acolo ne trebuie vreo 20
de ani ºi faptul cã am lãrgit niºte trotuare nu rezolvã nimic".


